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Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake Laadpalen en parkeerproblematiek

Geachte fractieleden,

Bij brief van 20 april 2023, bij ons ingekomen op 24 april 2023, heeft u op grond
van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad gesteld inzake 
laadpalen en parkeerproblematiek.
Wij hebben uw vragen genummerd en beantwoorden deze als volgt.

Vraag 1. Waarom moeten deze deelauto's nu op de huidige bestaande 
openbare laadlocaties worden geplaatst, terwijl er op dit moment al 
een enorme druk is om elektrische auto's op te laden en de laaddruk 
op de laadpalen alleen nog maar groter wordt?

Antwoord Sinds kort zijn de aanbieders en gemeenten de samenwerking, in de 
vorm van een convenant, aangegaan voor het plaatsen van deelauto's
en het monitoren van gebruik, parkeerdruk etc. Als blijkt dat de 
deelauto een te grote druk geeft op parkeerplaatsen, dan wel 
laadpalen, dan wordt er een andere locatie gezocht waar de deelauto 
kan staan, of worden er laadpalen toegevoegd. Aanbieders van 
deelauto's kunnen ook een laadpaal aanvragen indien de laaddruk te 
hoog is.

Vraag 2. Betekent de zin in het convenant "toewerken naar vaste 
aanbiedplaatsen in bijvoorbeeld buurthubs " dat dit ten koste moet 
gaan van het aantal huidige laadplaatsen?

Antwoord Nee, dit zal niet ten koste te gaan van de huidige laadplaatsen. Op het
moment dat er deelauto's geplaatst worden op vaste locaties zullen 
deze plaatsen worden voorzien van een laadpunt. 

Vraag 3. Waarom kunnen deze deelauto's zonder dat deze aangesloten zijn op 
een laadpaal, op een laadplaats staan zonder bekeurd te worden?

Antwoord Dit is zeker niet de bedoeling. Deelauto's vormen geen uitzondering 
op de regel dat de auto wel aangesloten moet zijn op de laadpaal als 
deze op een daarvoor gereserveerde parkeerplaats staat. Het 
handhaven op niet aangesloten (elektrische) auto's wordt binnen de 
reguliere handhavingswerkzaamheden opgepakt. 
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Vraag 4. Waarom wordt er niet gehandhaafd?
Antwoord Het handhaven op niet aangesloten (elektrische) auto's wordt binnen 

de reguliere handhavingswerkzaamheden opgepakt.

Vraag 5. Stel: dat een deelauto wel aangesloten is op de laadpaal (uitgaande 
van een gemiddelde laadduur van 11kW/uur) maar daar al een X 
aantal dagen ongebruikt staat, wat is dan het handhavingsbeleid van 
de gemeente Dordrecht?

Antwoord Handhaving op laadpaalkleven - het bezet houden van een laadplek 
door een elektrisch voertuig dat aangesloten is aan het laadpunt, 
maar niet meer aan het laden is - is lastiger. Maar laadpaalkleven 
hoeft in de praktijk ook niet altijd tot problemen te leiden. In sommige 
situaties is dat wel het geval. Maar zolang een aangesloten elektrisch 
voertuig geen andere EV-rijder belemmert in het laden, kan een 
langere connectietijd benut worden voor slim laden. Hiermee wordt 
het elektriciteitsnet ten tijde van piekbelasting ontlast door middel 
van lagere laadvermogens.

Uit gebruikersdata van het bestaande openbare laadnetwerk blijkt dat
excessief laadpaalkleven in Dordrecht niet op grote schaal aan de 
orde is. We vinden het wel belangrijk om laadpaalkleven te blijven 
monitoren, zeker bij een steeds hogere bezetting van het openbare 
laadnetwerk.

Aanbieders van laadpalen zijn zelf al actief met het tegengaan van 
laadpaalkleven. Verschillende aanbieders van laadpalen rekenen met 
een tijdstarief om gebruikers te stimuleren hun auto te verplaatsen 
zodra deze volledig opgeladen is (het zogeheten connectietarief). Zo 
zijn er minder laadpalen nodig en zijn hun laadpunten meer 
beschikbaarheid.

Voor die situaties waar laadpaalkleven leidt tot problemen, gaan we in
samenspraak met de leveranciers van laadpalen onderzoeken welke 
andere mogelijkheden er zijn om dit aan te pakken. Om een negatief 
sentiment omtrent publiek laden en daarmee ontmoediging van 
elektrisch rijden te voorkomen wordt er in eerste instantie uitgegaan 
van positieve prikkels om de auto te verplaatsen. Bijvoorbeeld door 
middel van persoonlijke pushberichten.

Op het moment dat er signalen zijn dat een deelauto te lang 
(ongebruikt) op een laadplek staat zullen we dit signaal doorsturen 
naar de betreffende aanbieder. Het is vervolgens aan hen om de auto 
te verplaatsen of in gebruik te laten nemen.

Vraag 6. Als een inwoner van onze stad vraagt naar het beleid over 
bovenstaande situatie, is dan het standaard beleid om dit soort 
vragen "niet in behandeling te nemen" zonder enige verwijzing wat 
een bewoner wel moet doen, om dit te weten te komen?

Antwoord Nee, dit is niet het standaard beleid om dit soort vragen niet in 
behandeling te nemen. Als er vragen of meldingen komen over 
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deelvoertuigen, zoals deelscooters die fout geparkeerd staan, worden 
deze meldingen doorgestuurd naar de aanbieder en wordt de melder 
hiervan op de hoogte gesteld. Dit is in dit geval niet gebeurd, terwijl 
dit wel had gemoeten. We passen het afhandelingsproces in Fixi aan 
en verbeteren het.

Vraag 7. Is het college op de hoogte van dit 'oneigenlijke' gebruik van 
deelauto's?

Antwoord Dat deelauto's oneigenlijk gebruikt worden is bekend, bij zowel ons 
college als bij de aanbieders. Het is echter door de aanbieders niet 
vast te stellen of er sprake is geweest van enkel een inbraak of dat er 
ook overnacht is in het voertuig.

Vraag 8. Vindt het college het een goede ontwikkeling dat daklozen op deze 
wijze onderdak en verwarming zoeken?

Antwoord Nee, wij vinden dit geen goede ontwikkeling.

Vraag 9. Welke rol en maatregelen kan/wil het college nemen om dit 
‘oneigenlijk gebruik, eventueel in samenspraak met de 
verhuurbedrijven, tegen te gaan en op welke termijn?

Antwoord Zie antwoord vraag 10.

Vraag 10. Of ziet het college dit als 'normaal' bedrijfsrisico van de 
verhuurbedrijven?

Antwoord In eerste instantie zien we dit als een bedrijfsrisico van de deelauto-
aanbieders. Wel zullen we met de aanbieders het oneigenlijke gebruik
bespreken en in overleg gaan wat zij nodig hebben van de gemeente 
en wat zij zelf doen aan dit oneigenlijke gebruik. Zo werken we samen
om dit oneigenlijke gebruik tegen te gaan.

Vraag 11. Is het college op de hoogte van deze 'gecreëerde' situatie in een fors 
aantal straten?

Antwoord De tekst die u aanhaalt is bij ons niet bekend en staat zo ver wij weten
niet in de Algemene plaatselijke verordening Dordrecht. We denken 
dat er verwarring bestaat over het beleid omtrent het plaatsen van 
laadpalen.

Iedere inwoner, bedrijf of persoon die in Dordrecht werkt kan een 
aanvraag voor een laadpaal doen bij een van de aanbieders die actief 
zijn in de gemeente, mits zij zelf geen mogelijkheid hebben om op 
eigen terrein te parkeren. Dit kan via de website laadpaalnodig.nl. Op 
de gemeentelijke website is ook meer informatie beschikbaar.

Vervolgens dient de aanbieder een verzoek in bij de gemeente. De 
gemeente toetst dit verzoek aan de nu geldende beleidsregels 
oplaadinfrastructuur elektrische voertuigen Dordrecht 2020.

Zaken waar rekening mee gehouden wordt zijn o.a.: vindbaarheid en 
zichtbaarheid vanaf het hoofdwegennet of directe ontsluitingswegen, 
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locatie moet door meerdere gebruikers gedeeld worden, oplaadpaal 
kan worden voorzien van twee of meer aansluitpunten en 
gereserveerde parkeerplaatsen, parkeerdruk laat de plaatsing toe en 
doorgang voor ander verkeer blijft gewaarborgd.

Binnenkort worden deze beleidsregels geactualiseerd en gaan we ook 
voor de vraag uit plaatsen van laadpalen toestaan.

Vraag 12. Is het college het met ons eens dat dit een ongewild effect is van een 
beperkt aantal openbare laadpalen?

Antwoord Omdat er mogelijk sprake is van verwarring over het beleid denken 
wij dat er geen sprake hoeft te zijn van een ongewild effect. 

Wat wij willen stimuleren is het versnelt plaatsen van extra laadpalen 
in heel Dordrecht. Daarom zijn we op basis van de door de raad 
eerder vastgestelde integrale laadvisie bezig met het actualiseren van
het plaatsingsbeleid. Deze zal binnen enkele maanden van kracht zijn.
Een van de belangrijkste wijzigingen is het strategisch plaatsen van 
laadpalen: Op basis van databronnen is de behoefte aan laadpalen 
voorspelt en verwerkt in een plankaart voor 2023-2025. Hierdoor 
kunnen laadpalen voor de vraag uit geplaatst worden. Op deze manier
verwachten wij op een optimale wijze in te kunnen spelen op de 
(sterk) groeiende vraag naar laadinfrastructuur, waarbij we zowel 
rekening houden met de behoefte van de EV-rijder als de niet EV-
rijder.

Vraag 13. Wanneer vindt het college dat er sprake is van voldoende palen in een
straal van 200 meter?

Antwoord Er zijn voldoende laadpalen binnen een straal van 200 meter als het 
gebruik van de laadpalen nog laag is en er nog een tweede 
parkeerplaats gereserveerd kan worden. Zodra dit overschreden 
wordt, dan wordt bij een nieuwe aanvraag gekeken naar een extra 
plek.

In het geactualiseerde beleid zullen de eisen aan de 
gebruikshoeveelheid concreter gemaakt worden: Een oplaadpunt 
biedt voldoende laadruimte als er nog 1 of meer parkeerplaatsen 
aanvullend gereserveerd kunnen worden en/of verbruik lager ligt dan 
gemiddeld 250 kWh/oplaadpunt/maand en/of het aantal transacties 
lager is dan gemiddeld 25 transacties/oplaadpunt/maand. 

Vraag 14. Is het college van mening dat de APV nu een ongelijke parkeersituatie 
is voor bewoners in een en dezelfde straat? Zo niet, waarom niet?

Antwoord Wij zijn van mening dat er juist een zo gelijk mogelijke parkeersituatie 
moet worden gecreëerd met het beleid. We houden zowel rekening 
met de behoefte om te laden als met de parkeerdruk in de straten. 
Hier is maatwerk bij nodig. In de ene straat zijn hier meer 
mogelijkheden voor dan in een andere straat. Daarom kan het in de 
praktijk voorkomen dat een laadpaal een straat verder geplaatst 
worden dan de aanvrager wenst.
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Vraag 15. Welke maatregelen kan en wil het college treffen om deze 
ongelijkheid zoveel mogelijk op te lossen?

Antwoord Wij zijn van mening dat er geen sprake is van ongelijkheid. Om deze 
reden wordt het beleid niet aangepast. Wel zetten we stappen om het 
plaatsen van extra laadpalen te versnellen. Zie het antwoord op 
vraag 12.

Vraag 16. Is het college op de hoogte van deze gecreëerde situatie?
Antwoord Het college is op de hoogte van deze situatie. Dat wil zeggen, het niet 

reserveren van parkeerplaatsen bij laadpunten voor het opladen van 
elektrische auto's. Dit is niet alleen toegepast in de Staart, maar ook 
op andere locaties in Dordrecht en andere plaatsen in Nederland. 
Sterker nog, bij het plaatsen van een nieuwe laadpaal reserveren we 
één parkeerplaats en niet direct twee of meer.

Door het niet reserveren van een parkeerplaats kan hier ook 
geparkeerd worden door niet-elektrische auto's. Idealiter parkeren 
deze voertuigen hier niet, maar omdat op deze parkeerplaatsen de 
parkeerdruk hoog is kan het gebeuren dat er toch fossiele brandstof 
voertuigen hier geparkeerd staan. Mocht het in de praktijk toch niet 
werken, dan kan er altijd nog een verkeersbesluit genomen worden 
om extra parkeerplaatsen te reserveren voor het laden van een 
elektrische auto.

Wij verwachten dat in de verdere toekomst het nemen van een 
verkeersbesluit - reserveren van een parkeerplaats - steeds minder 
noodzakelijk is, omdat er meer elektrische voertuigen zijn.

Vraag 17. Is het college het met ons eens dat openbare laadplekken bedoeld zijn
voor elektrische auto's/voertuigen?

Antwoord Parkeerplaatsen die gereserveerd zijn voor het opladen van 
elektrische voertuigen zijn inderdaad enkel bedoeld voor dat doel. De 
niet gereserveerde plaatsen zijn vrij te gebruiken. In het geval de 
laaddruk hoog is, dan kunnen meer parkeerplaatsen gereserveerd 
worden.

Vraag 18. Waarom worden openbare laadplekken niet of slechts deels 
gemarkeerd?

Antwoord Zie het antwoord op vraag 16 en 17.

Vraag 19. Welke maatregelen kan en wil het college treffen om de openbare 
laadplekken bereikbaarder te maken voor bewoners met elektrische 
auto's/voertuigen?

Antwoord Wij willen door middel van 'strategisch plaatsen' het plaatsen van 
extra laadpalen versnellen. Op deze manier zullen gebruikers van een 
laadpaal minder vaak misgrijpen en zal laadpaalkleven ook minder 
aan de orde zijn. Voor het plaatsen van laadpalen zijn we wel 
afhankelijk van de aanbieders van laadpalen en de netbeheerder. De 
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doorlooptijd bij netbeheerders is wettelijk vastgelegd op achttien 
weken. Echter merken we dat deze termijn de afgelopen tijd niet 
gehaald wordt en onze verwachting is dat deze termijn ook niet 
haalbaar gaat zijn voor de netbeheerders, op korte termijn. Hier 
vragen wij continu aandacht voor bij de netbeheerders.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

C.H.W.M. Post A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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